
Protokół nr XLV/2022 

 z dnia 08 listopada 2022r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 08 listopada br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:55 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady XLV sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią Lucynę 

Urbaniak – Pielka,  która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  Andrzej Macyszyn,  

Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  

Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams,  Katarzyna Fiałkowska  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarzem obrad została Pani Lucyna Urbaniak – Pielka. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie, stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad XLIV sesji 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLIV sesji Rady Gminy 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2023 rok podatków i opłat oraz przyjęcie 

projektów uchwał w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

3) opłaty miejscowej 

4) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2023 roku na terenie 

gminy Lubasz 

5) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej 

6) uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjne - wypoczynkowe 

3. Przedstawienia projektów uchwał w sprawie: 

1) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów przewozu do 

placówek oświatowych 

2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu 

3) zmian w uchwale budżetowej na 2022r 

4) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

4. Wolne głosy. 

5. Zakończenie obrad XLV sesji. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

 



ad 4) przyjęcie protokołu z obrad XLIV sesji 
 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad XLIV sesji był  Pan Michał Stawujak. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Michał Stawujak  stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 18 października 2022r. Stwierdził, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XLIV sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  Andrzej Macyszyn,  Jacek 

Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak 

– Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams,  Katarzyna Fiałkowska  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLIV sesji Rady Gminy 

 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  XLIV sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 
 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „Informacja, którą dziś przedstawiam obejmuje okres od października 

br. W tym czasie odbyły się dwie sesje- dzisiejsza i 18 października. Okres ten jest najbardziej 

„gorącym” w życiu Gminy. Działania zmierzają bowiem do zakończenia zaplanowanych  

w budżecie zadań  i trzeba planować już przyszłoroczny budżet. Sytuacja makroekonomiczna nie 

sprzyja prostemu rozwiazywaniu spraw. W szczególności wpływ na zadania ma inflacja, która 

przybrała ogromne rozmiary, przez co zaopatrzenie w paliwa do ogrzewania szkół, przedszkoli, 

świetlic wiejskich i innych obiektów użyteczności publicznej pochłania coraz większe środki.  

Jak już mówiłem wcześniej, udało się zabezpieczyć w opał nasze placówki oświatowe. Do końca 

roku, a nawet jeżeli pogoda będzie taka jak do tej pory, do początków  przyszłego roku, nie ma 

obaw o ogrzewanie pomieszczeń. Dodatkowo każda nasza jednostka organizacyjna skorzystała  

z możliwości uzyskania dodatku dla tak zwanych podmiotów wrażliwych. Otrzymaliśmy  

i przekazaliśmy do jednostek ponad 62 tysiące złotych.  

Od 1 stycznia 2023 roku dla podmiotów używających energii elektrycznej do ogrzewania, można 

będzie starać się o dodatek energetyczny. To kolejny dodatek, obsługa którego trzeba będzie się 

zająć. Przypomnę, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zajmuje się już obsługą wniosków 

dotyczących dodatku węglowego, pelletowego,  na drewno i olej opałowy.  

Te dodatki wywołują bardzo wiele kontrowersji, gdyż rozwiązania prawne co chwila się 



zmieniają, a kolejne zmiany wprowadzają potrzebę nowych interpretacji.  Dodatkiem nie są objęte 

źródła ogrzewania  zgłoszone lub wpisane do centralnej ewidencji emisyjności budynków,  

 do dnia 11 sierpnia 2022 r za wyjątkiem wpisywanych po raz pierwszy. Najwięcej sporów 

wynika  z zapisów dotyczących adresu budynku. Do tej pory istniała zasada, że na jeden numer 

budynku czyli adres dodatek węglowy przysługuje tylko jednemu gospodarstwu domowemu, 

chociażby zamieszkiwało tam więcej gospodarstw domowych. W takim przypadku  dodatek  

przyznawany był wnioskodawcy, który złożył wniosek jako pierwszy. Pozostałe wnioski 

pozostawiało się bez rozpoznania. Sytuacje naszych rodzin były przeróżne. Oprócz takich jak 

opisane wyżej, najczęstszym błędem był brak oznaczenia w deklaracji składanej do CEEB rodzaju 

paliwa stosowanego przy źródłach ciepła. Według interpretacji Ministerstwa Klimatu i 

Środowiska  przyjmowane było tutaj uzupełnienie składane przez wnioskodawcę do CEEB nawet 

po 11 sierpnia br. Najnowsza zmiana dalej wywołuje sytuacje konfliktowe i wymaga interpretacji. 

Otóż obecnie wprowadzono zapis dotyczący jednego adresu, a mianowicie jeżeli do dnia  

30 listopada br nie można nadać innego numeru, to dodatek węglowy przysługuje wszystkim 

gospodarstwom domowym zamieszkującym pod tym adresem, jeżeli przeprowadzony wywiad 

środowiskowy potwierdzi istnienie odrębnych lokali. Dodatek paliwowy będą mogły otrzymać 

także osoby, które nie zgłosiły źródła otrzymania do CEEB i to również w przypadku, gdy 

wywiad środowiskowy potwierdzi czym pali się w lokalu. Właściciel lokalu nie będzie w takim 

przypadku potrzebował wypełniać ani wniosku ani deklaracji. Wszystko będzie działo się z 

urzędu. Nieuregulowana pozostała nadal kwestia, czy dodatek węglowy przysługuje się osobom, 

które złożyły deklaracje do CEEB po 11 sierpnia br. Wprowadzane zmiany, częste zmiany, 

powodują, że trudno jest jednoznacznie zająć stanowisko. Wymaga to wielu wyjaśnień, 

zaciągnięcia stanowiska prawników w tej sprawie a i te nie są jednolite. Wychodzimy z założenia, 

że wszyscy są równi wobec prawa i jeżeli wcześniej odmówiono wypłaty dodatku, a wobec 

zmiany przepisów byłaby ona możliwa, można złożyć powtórny wniosek o dodatek. Wymaga to 

jednak zaangażowania wielu osób.  

        Gmina Lubasz zgodnie z art.34 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2022 r. o zakupie 

preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych, poinformowała, że przystąpiła do 

zakupu tego paliwa stałego do dnia 31 grudnia 2022 r. Gmina zarejestrowała się w portalu 

ciepło.pl i złożyła wstępne zapotrzebowanie na preferencyjny zakup węgla, groszku i miału. 

Wcześniej zwróciliśmy się do naszych mieszkańców, by zgłaszali swój  akces w programie. 

Na podstawie zgłoszeń, które jeszcze trwają, oszacowaliśmy, że potrzeba jest około 800 ton 

węgla, 150  ton groszku i 5 ton miału. Oczekujemy w tej chwili na zgłoszenie się 

wyznaczonej przez rząd spółki, która będzie dostawcą taniego węgla oraz wyznaczy miejsce 

z którego będziemy odbierać węgiel. Ogłosiliśmy także swego rodzaju konkurs na 

najtańszego dostawcę. Podmioty w terminie do dzisiejszego dnia, maja zgłaszać swoje oferty 

zawierające cenę za 1 wozokilometr przejazdu samochodem o ładowności minimum 25 ton. 

Dokonaliśmy tez wyboru partnerów, które będą zajmować się dystrybucją węgla. To dwa 

podmioty prowadzące na naszym terenie działalność : Spółdzielnia Złotowska z siedzibą 

oddziału na ulicy Bolesława Chrobrego 1w Lubaszu oraz firma KOMPLEX Kamila 

Kozowska z siedzibą przy ulicy Stajkowskiej 20 w Lubaszu. Oba podmioty określiły swoją 

cenę za dystrybucję obejmującą dostawę do domu klienta w wysokości 270,00 zł brutto. 

Szacujemy, że główne dostawy węgla, o ile będzie on w dyspozycji spółki Skarbu Państwa  

z którą podpiszemy umowę, przypadać będą na czas od 15 listopada do 15 grudnia. To także 

kolejne wyzwanie, które o ile się sprawdzi w roku 2022 będzie mogło być kontynuowane do 

kwietnia 2023 roku. Gmina za węgiel zapłaci spółce Skarbu Państwa cenę 1.500,00 zł brutto, 

zaś mieszkańcowi sprzeda za cenę 2.000,00 zł brutto. Odpowiednie systemy sprzedaży 

zostały już przygotowane, a na dzisiejszej sesji stosowne zmiany w uchwale budżetowej 

znalazły swoje miejsce. 



 W dniu 14 października została podpisana umowa na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa ul. Rolnej w Lubaszu”. Gmina Lubasz ogłosiła postępowanie na realizację 

na w/w zadania, w ramach którego zostały złożone dwie oferty. Najkorzystniejszą ofertę 

złożył VIABUD Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością Spółka komandytowa 

z Walkowic. Wartość umowy wynosi 1.739.505,20 zł brutto. Przedsięwzięcie 

współfinansowane jest z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość dofinansowania 

wynosi: 994.204,73 zł. Zgodnie z zapisami umowy wykonawca ma 10 miesięcy od daty jej 

podpisania na realizację przedsięwzięcia. Umowa obejmuje roboty budowlane polegające 

na przebudowie ul. Rolnej, w tym: rozbiórkę istniejącej nawierzchni, wykonanie: jezdni 

o szerokości 5,0 m z betonowej kostki brukowej wraz z obustronnymi poboczami 

o szerokości 0,75 m, skrzyżowania z ul. Polną, zjazdów do działek budowlanych 

i nieruchomości zabudowanych sąsiadujących z pasem drogowym wraz z podejściami do 

istniejących furtek, odwodnienia drogi – kanalizacji deszczowej wraz z wpustami 

deszczowymi wyposażonymi w osadniki z włączeniem projektowanej kanalizacji w istniejącą 

kanalizację w ul. Polnej, kanału technologicznego, a także przebudowę sieci wodociągowej 

obejmującą demontaż istniejących hydrantów nadziemnych w celu usunięcia kolizji ze 

skrajnią projektowanej drogi oraz montaż hydrantów nadziemnych poza skrajnią 

projektowanej drogi. Wobec tego, że okres realizacji inwestycji jest dłuższy niż sześć 

miesięcy, umowa będzie podlegała obowiązkowej waloryzacji. 

Trwają prace odbiorowe największej inwestycji realizowanej od ubiegłego roku – kanalizacji 

sanitarnej we wsi Stajkowo. W trakcie prac odbiorowych komisja dostrzegła jeszcze pewne 

usterki techniczne, które są aktualnie usuwane. Zgodnie z prośbą wykonawcy ostateczne 

zakończenie prac powinno nastąpić do 21 listopada br. 

 Pod koniec listopada zakończy się remont drogi wojewódzkiej nr 182 na odcinku Miłkowo-

Lubasz. Wartość zadania to ponad 1,6 mln złotych. Inwestorem zadania jest Wielkopolski 

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. Zakres remontu obejmuje frezowanie starej 

nawierzchni, ułożenie siatki przeciwspękaniowej, wykonanie nowej warstwy wiążącej 

i ścieralnej i uzupełnienie pobocza.  

Na terenie Gminy Lubasz Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Poznaniu dokonał 

również remontu chodników w Goraju. Zaś Zarząd Dróg Powiatowych dokonał remontu 

chodnika w drodze powiatowej w Lubaszu na ul. Nowej. Prace na drogach toczą się i na 

drogach gminnych. We współpracy z Nadleśnictwem Krucz otrzymaliśmy 100 tysięcy 

złotych na równanie i doziarnianie odcinków dróg w Kamionce, Sokołowie, Klempiczu, 

Nowinie, Stajkowie, Kruteczku i Kruczu. Zakres robót do wykonania podzielony został na 

trzy zamówienia. Ogłoszono postepowanie o wyłonienia najlepszej oferty. Wszystkie trzy 

zamówienia przypadły firmie OGRODO- BRUK Michał Ryżek z Lubasza. Wartość 

wszystkich prac to kwota około 170 tysięcy złotych. Na pozostałych drogach także 

przystępujemy do równania i wałowania. Tutaj najlepszą ofertę zgłosił Zakład Drogowy 

Antczak  z Mrowina i to z nim zawarto umowę na kwotę 40 tysięcy złotych. Wszystkie prace 

związane z równaniem powinny zakończyć się do 30 listopada br. Mówiąc jednak o równaniu 

dróg i ich doziarnianiu, chciałbym zwrócić Państwa uwagę jeszcze na jeden aspekt. Chodzi o 

sprawę poruszaną na zebraniu wiejskim w Kruteczku a dotyczącą sposobu przykrycia na 

drogach używanego wcześniej do utwardzenia żużla. Zleciliśmy opracowanie opinii prawnej 

Kancelarii Prawnej Maciej Kruś z Poznania, czy w świetle aprobaty technicznej stosowania 

żużla oraz innych przepisów prawa, wystarczającym jest przykrycie żużla pospółką, czy też 

jak żądali mieszkańcy, należy zebrać ten żużel i dopiero uzupełnić pospółką. Opinia powinna 

zostać sporządzona do jutra. Chce też poinformować, że sołtys wsi Kruteczek wezwał nas do 

doprowadzenia dróg do stanu zgodnego z przepisami prawa  o ochronie środowiska. 



Wezwanie jest pierwszym elementem w procedurze pozwania Gminy Lubasz do sądu. 

 Na terenie sołectwa Kruteczek będą prowadzone też prace na drodze asfaltowej prowadzącej 

do drogi wojewódzkiej. Chodzi o usunięcie korzeni drzew z drogi, które wypiętrzyły ją i 

powodują, że droga niszczeje. Podpisana została umową z firmą REDON na wykonanie 

najbardziej niebezpiecznych odcinków na kwotę 30 tysięcy złotych. Przewiduje ona realizacje 

zadania także do 30 listopada 2022 roku. 

Gminy na terenie całej Polski zostały zobligowane do opracowania planów dystrybucji 

preparatów ze stabilnym jodem na wypadek wystąpienia zagrożenia radiacyjnego na terenie 

gminy. Plan stał się konieczny w związku z konfliktem zbrojnym w Ukrainie i potencjalnym 

zagrożeniem radiacyjnym. Wdrożyliśmy go przygotowując się do ewentualnej dystrybucji 

tabletek z jodkiem potasu. Gminny plan obejmuje podjęcie działań interwencyjnych 

w przypadku wystąpienia promieniowania jonizującego. W związku z tym wyznaczyliśmy 

punkt przechowywania preparatu jodowego i 15 punktów dystrybucji, zgodnie  

z moim  zarządzeniem nr 127.22 z dnia 30 września 2022 roku. Punktami dystrybucji są 

świetlice wiejskie we wszystkim sołectwach, a osobami odpowiedzialny wyznaczeni spośród 

pracowników  Urzędu Gminy pełnomocnicy.    

Plan zostanie  wprowadzony w życie wyłącznie w razie realnego zagrożenia radiacyjnego. 

Decyzję w tej sprawie podejmą odpowiednie instytucje. Zdaniem ekspertów zagrożenie jest 

minimalne, ale musimy być przygotowani na wypadek zagrożenia. 

 Informowałem Państwa w ostatniej składanej przeze mnie informacji o tym, że 

Przedsiębiorstwo PKS Wałcz ulega likwidacji i kończy swoją działalność z dniem 31 grudnia 

br. Dla naszych mieszkańców, w szczególności dla młodzieży dojeżdżającej do szkół, 

oznacza to brak połączeń i możliwości dojazdu. Sprawę komunikacji publicznej prowadzi 

zgodnie z kompetencjami Starostwo Powiatowe w Czarnkowie, które starało się rozwiązać 

palący problem wspólnie z wójtami i burmistrzami. Wielokrotne spotkania, można 

powiedzieć, że przyniosły rozwiązanie cząstkowe problemu. Na terenie gminy Lubasz 

komunikację publiczną przejął PKS Piła, który świadczył będzie usługi. Złożony został 

stosowny wniosek do Wojewody Wielkopolskiego o objęcie dofinansowaniem przejazdów na 

terenie powiatu w tym Gminy Lubasz. Dla nas oznacza to konieczność  zabezpieczenia 

środków w przyszłorocznym budżecie w wysokości 30.750,00 złotych. Konkretne informacje 

do naszych mieszkańców podane zostaną po rozstrzygnięciu konkursu i opracowaniu 

rozkładów jazdy. To kolejny niełatwy temat, którym trzeba było się zająć. Poszukiwanie 

firmy chętnej do obsługi komunikacyjnej wobec braku kierowców, jest bardzo trudne. 

 Jak już wspomniałem na początku informacji, przyszedł czas na opracowanie założeń 

 i projektu budżetu na 2023 rok. To chyba najtrudniejszy projekt budżetu ze względu na 

warunki makroekonomiczne. Otrzymaliśmy już dane do opracowania projektu z Ministerstwa 

Finansów i od Wojewody Wielkopolskiego. Dane te nie napawają optymizmem. Wzrost 

subwencji oświatowej w porównaniu do roku bieżącego to około 500,00 tysięcy złotych. 

Płace nauczycieli wzrastają o 7,8 %, a wydatki pozostałe wobec inflacji o 10%. Cena energii 

elektrycznej przy uwzględnieniu przyjętych założeń ustawowych o cenie maksymalnej 

wzrasta i tak prawie o 50%. Dlatego proponujemy Państwu rozważnie na dzisiejszej sesji 

podwyższenia podatków  lokalnych o około 10% przy możliwym wzroście maksymalnym 

 o 11,8%. Stawka opłaty za odpady komunalne ma wzrosnąć do 36,00 zł od osoby, gdyż  

w roku bieżącym już dla pokrycia wydatków kształtuje się w pobliżu 33,00 zł. Trzeba będzie 

przygotować się i zastosować daleko idące oszczędności, by budżet mógł się zrównoważyć. 

Jedno jest pewne – przed nami bardzo trudny okres.   



W dniu 7 listopada br odbyło się spotkanie Zespołu Doradczego ds. rozwoju wsi i rolnictwa 

oraz posiedzenie Rady Przedsiębiorców. Na spotkaniu przedsiębiorcy zwrócili się 

 z propozycją o nieco niższą podwyżkę podatku od budynków związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej powierzchni użytkowej. Wobec tego chciałbym 

ponowić ich wniosek i zapytać Państwa radnych czy przy omawianiu projektu uchwały  

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości można by przedyskutować i poprzez 

głosowanie zmienić stawkę. 

W dniu 14 października 2022 roku zaprosiłem  na uroczyste spotkanie  z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej wszystkich  pedagogów, pracowników obsługi oraz emerytów z terenu naszej 

gminy. W gronie zaproszonych gości byli Pani Żaneta Andrzejewska Przewodnicząca Rady 

Gminy w Lubaszu, Pani Estera Nobik przewodnicząca Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Spraw Socjalnych. Serdecznie podziękowałem za ogrom pracy i trud włożony 

w kształtowanie młodego pokolenia. Podziękowania skierowane zostały również do 

emerytów oraz osób niebędących nauczycielami, a praca których  związana jest  i była 

z  kształtowaniem edukacji na terenie naszej  gminy.  Wyróżniającym się  pracy  dyrektorom 

oraz  nauczycielom  wręczyłem listy gratulacyjne  wraz  z nagrodami pieniężnymi. Miłym 

uzupełnieniem spotkania  był  występ  lokalnego zespołu  z  Lubasza – „Póki Co”. Wszystkim 

nauczycielom i innym pracownikom oświaty jeszcze raz życzymy wszystkiego najlepszego. 

 Tradycyjnie w październiku miało miejsce wyjątkowe muzyczne wydarzenie w Sanktuarium 

w Lubaszu. W ramach tegorocznego festiwalu wystąpiły Chór Cantores z Człopy, Chór 

Harmonia z Czarnkowa, Chór Towarzystwa Śpiewu Św. Cecylii w Złotowie, Chór Lutnia 

z Międzychodu, Chór Jutrzenka z Lubasza oraz Zespół Pieśni Malwy BPiCK z Siedliska. 

Blisko 150 uczestników zaprezentowało niesamowite wokalne zdolności i harmonię. Festiwal 

zakończył występ duetu z Ukrainy prof. Mikołaj Sikora oraz Olena Slisuarenko. Pierwsza 

edycja wydarzenia w Sanktuarium w Lubaszu, miała swój początek przed kilkoma laty. 

 Od zawsze Festiwal współorganizują Polski Związek Chórów i Orkiestr Oddział Nadnotecki 

w Pile, Starostwo Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, Samorząd Gminy Lubasz, Parafia 

oraz Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu. Uczestniczące chóry, uświetniają liturgie mszy 

świętej, a następnie prezentują przygotowane utwory podczas festiwalu. Festiwal otworzył 

i złożył najserdeczniejsze podziękowania za tak liczną obecność ksiądz proboszcz Maciej 

Grześ. W ręce prezesów, dyrygentów podczas podsumowania, powędrowały statuetki, 

dyplomy i kwiaty, a na wszystkich uczestników festiwalu czekał ciepły posiłek, kawa 

i wypieki przygotowane przez panie z Koła Gospodyń Wiejskich w Sławnie. Tradycyjnie 

ostatnim muzycznym akcentem wydarzenia, było wspólne odśpiewanie utworu „Czarna 

Madonna”. 

 Dnia 4 października 2022 roku w Bibliotece Publicznej Gminy Lubasz im.  

ks. Antoniego Ludwiczaka odbyło się spotkanie autorskie z poetką Moniką Pertek-

Koprowską, której rodzinne korzenie wywodzą się z gminy Lubasz. Pani Monika pisze 

wiersze dla dorosłych i dla dzieci, felietony, teksty motywacyjne i okolicznościowe 

oraz unikatowe wierszowane recenzje, jest autorką dwóch hymnów szkolnych, udziela się 

aktorsko w teatrze amatorskim. Obecnie zajmuje się recenzją i korektą książek z różnych 

dziedzin. Owocem jej pisania jest wydany własnym kosztem w 2020 roku tomik wierszy 

 pt. „ Mówię tylko szeptem” oraz wspólnie z innymi poetami wydała antologię pt. „Życiem 

pisane...”.Poetka bardzo interesująco opowiadała o swojej drodze zawodowej i pisarskiej. 

Przeczytała kilka swoich wierszy. Było wiele pytań i wiele ciekawych odpowiedzi. 



W dniu 19 października 2022 r. w sali wiejskiej w Lubaszu odbył się Konkurs Pięknego 

Czytania w Gminie Lubasz, zorganizowany przez Bibliotekę Publiczną Gminy Lubasz im.  

ks. Antoniego Ludwiczaka. Konkurs skierowany był do uczniów szkół podstawowych gminy 

Lubasz, w dwóch kategoriach: kategoria I – klasy, III – V oraz kategoria II – klasy, VI – VIII. 

Celem konkursu było rozwijanie kompetencji czytelniczych wśród dzieci i młodzieży, 

rozwijanie zamiłowań i zainteresowań czytelniczych uczniów, upowszechnianie czytelnictwa, 

uczenie aktywnego odbioru literatury oraz kształtowanie postaw czytelniczych. 

Konkurs odbywał się w dwóch etapach: etap I – uczestnicy zaprezentowali przygotowany 

przez siebie fragment lektury; etap II – uczestnicy zakwalifikowani do tego etapu 

zaprezentowali fragment lektury przygotowany przez organizatora. 

Komisja w składzie: pani Danuta Skrzypczak-Grygiel, pani Klaudia Dymek-Wosiak, pani 

Monika Pertek-Koprowska wysłuchała i oceniła pod względem dykcji, poprawności 

wymowy, dbałości o kulturę języka i ogólne wrażenie artystyczne 16 uczestników konkursu 

oraz przyznała nagrody następującym uczniom: 

Kategoria I – klasy III – V 

I miejsce OLGA DŁUŻAK - PSP Miłkowo 

II miejsce STANISŁAW PAPAJ – PSP Miłkowo 

III miejsce KAROLINA JANY – PSP Miłkowo 

Wyróżnienie GABRIELA SIWEK – PSP Lubasz 

Kategoria II – klasy VI – VIII 

I miejsce ALICJA KAWKA – PSP Lubasz 

II miejsce MARIA HEJWOSZ – PSP Miłkowo 

III miejsce WIKTOR KUBIŚ – PSP Lubasz 

Wyróżnienie MICHALINA BILSKA – PSP Lubasz 

Finaliści otrzymali dyplom i nagrodę rzeczową. Gratulujemy nagrodzonym i życzymy 

wytrwałości pozostałym uczestnikom. 

Od dnia 4 listopada 2022r rozpoczęliśmy nasadzenia drzew miododajnych w pasach 

drogowych dróg gminnych. Nasadzeń dokonali pracownicy Nadleśnictwa Krucz, uczniowie 

SP w Lubaszu, uczniowie ZSL w Goraju, pracownicy urzędu, radni, sołtysi, pszczelarze oraz 

mieszkańcy. Na to zadanie otrzymaliśmy dotacje z Wielkopolskiego Urzędu 

Marszałkowskiego – Fundusz Ochrony Środowiska. Nazwa tego zadania: zakup sadzonek 

drzew miododajnych przeznaczonych do nasadzeń w pasach drogowych gminnych. Kwota 

dotacji 15.008,00 zł, wkład własny 1.667,50 zł, razem 16.675,00 zł. Z tego zakupiono 471 

sztuk lip drobnolistnych, 317 sztuk klonów zwyczajnych, 120 sztuk robinii akacjowych i 53 

sztuki głogu jednoszyjkowego. 

Pragnę bardzo serdecznie zaprosić na obchody ŚWIĘTA NIEPODLEGLOŚCI 11 listopada 

2022 roku na msze świętą poprzedzoną inscenizacją w wykonaniu uczniów Szkoły 

Podstawowej w Lubaszu”. 

 

Do informacji wójta nie było pytań. 

  



Wobec tego przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu a mianowicie przedstawienia 

założeń do projektu budżetu na 2023 rok.  

AD 2. Przyjęcie założeń do projektu budżetu na 2023 rok podatków i opłat oraz przyjęcie 

projektów uchwał w sprawie: 

 

Założenia do projektu budżetu na 2023 rok przedstawił Wójt Gminy Marcin Filoda. 

Powiedział:                

   „ I. DOCHODY  

Wysokość dochodów budżetowych gminy corocznie szacowana  jest na podstawie aktualnie 

obowiązujących ustaw, tj. przede wszystkim w oparciu o ustawę o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego, o podatkach i opłatach lokalnych oraz o podatku rolnym i leśnym. 

Zgodnie z tymi ustawami: 

1)podstawą waloryzacji górnych stawek podatków i opłat lokalnych (podatek od 

nieruchomości, od środków transportowych, opłaty: targowa, miejscowa ) na 2023 r. jest 

wysokość inflacji za I półrocze 2022r. – w przypadku br. odnotowano wzrost wskaźnika cen 

towarów i usług konsumpcyjnych o 11,8 % ( komunikat Prezesa GUS  z 15.07.2022r. ). 

Górne stawki podatków i opłat, o których mowa w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych 

ustalone zostały w Obwieszczeniu Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 

28 lipca 2022 ( MP, poz. 731): 

1)średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy 

służy do wymiaru  podatku rolnego na 2023r. została opublikowana w komunikacie Prezesa 

GUS z 19 października 2022r.;( 74,05 zł za 1dt ) 

2)średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały 2022r. jest podstawą do wymiaru 

podatku leśnego na 2023r. i została  opublikowana komunikatem Prezesa GUS 19 

października 2022r. (323,18 zł za 1 m3). Na potrzeby opracowania projektu budżetu na 2023 

rok proponuje się przyjąć, że na terenie naszej gminy nastąpi wzrost stawek  podatków i opłat 

lokalnych średnio o ok. 10 %,  w oparciu o przyjęte na dzisiejszej sesji przez Radę Gminy 

stawki w uchwałach. Dochody ze sprzedaży mienia komunalnego planuje się oszacować przy 

uwzględnieniu zbycia trzech działek w Antoniewie, jednej w Prusinowie i  jednej w Goraju. 

Założono sprzedaż drewna pozyskanego z terenów stanowiących własność Gminy Lubasz. 

W projekcie budżetu należy uwzględnić środki z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych dla gmin popegeerowskich w wysokości 750.000,-zł na projekt „ Rozbudowa 

SUW Sokołowo i sieci wodociągowej w m. Lubasz i m. Jędrzejewo”, której realizacja ma 

zakończyć się do końca 2023 roku. Otrzymana kwota stanowić miała 50% nakładów na 

inwestycje, lecz w związku z dużym wzrostem cen usług oraz materiałowych, szacuje się, że 

koszt tych inwestycji wzrośnie o około 200%. Przy realizacji tego zadania uwzględnione 



zostaną także środki rządowe na wsparcie inwestycji wodociągowych w wysokości 

niewykorzystanej w 2022 roku . 

W projekcie budżetu planuje się uwzględnić także  środki z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg Lokalnych na realizację zadania pn: ” Przebudowa ulicy Rolnej w Lubaszu” na 

podstawie podpisanej umowy nr 9.138/22 z dnia 1sierpnia 2022r. z Wojewodą 

Wielkopolskim.  Projekt należy poddać korekcie związanej z  niższym rozstrzygnięciem 

przetargu aniżeli zaplanowano w WPF w 2022 roku..  

Kwoty dotacji celowych, subwencji i udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych 

PIT ujęte będą według zestawień przekazanych od dysponentów.  

W projekcie budżetu gminy zostaną uwzględnione wszystkie postanowienia wynikające  

z wprowadzenia programu „POLSKI ŁAD” na następujące projekty inwestycyjne: 

1. Modernizacja i budowa boisk sportowych w Lubaszu i Miłkowie – przewiduje się 

realizacje zadania w latach 2023-2024. 

2. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Dębe i Krucz oraz przebudowa sieci 

wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie -  przewiduje się realizacje zadania 

w latach 2023-2024. 

3. Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek – zadanie 

przewidziane do realizacji w 2024 roku, przy czym przetarg zorganizowany musi być 

w 2023 roku. 

II. W Y D A T K I 

1. Przy opracowaniu projektu uchwały budżetowej na rok 2023 r. proponuje się przyjąć m.in., 

że: 

- wzrost wydatków bieżących dla gminy wyniesie 10% przy  prognozowanym 

średniorocznym wskaźniku cen towarów i usług konsumpcyjnych w budżecie państwa na 

poziomie  109,8%,  

- wzrost cen energii elektrycznej szacowany na poziomie 47,28% wzrostu oszacowany 

zostanie na podstawie procedowanych aktualnie maksymalnych stawek energii, 

- wskaźnik wzrostu płac o 7,8%, nauczycieli, pracowników samorządowych oraz 

zatrudnionych w instytucji kultury, przy czym należy uwzględnić wzrost najniższego 

wynagrodzenia o 115,95% do kwoty płacy zasadniczej od 1 stycznia 2023 roku oraz 103,15% 

od 1 lipca 2023 roku,  

- wysokość obowiązkowej składki na Fundusz Pracy nie ulegnie zmianie i wynosić będzie 

2,45% podstawy wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe, 

- odpis na ZFŚS według stawki obowiązującej w 2022 r., 

- wysokość składek na Pracownicze  Plany Kapitałowe pracodawcy wynosić będą 1,5 proc. 

wynagrodzenia brutto pracownika,  



- od 1 stycznia 2023 roku obowiązywać będą nadal uchwały Rady Gminy w sprawie 

dofinansowania do wymiany systemów grzewczych oraz budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków i szczelnych zbiorników bezodpływowych, 

- funkcjonować będzie punkt programu „Czyste powietrze”, 

- dopłata do gospodarki wodno- ściekowej odbywać się będzie w oparciu o przyjętą uchwałę 

Rady Gminy, 

2. Projekt budżetu winien uwzględniać przede wszystkim zobowiązania wynikające ze spłaty 

rat kredytów, pożyczek oraz z zawartych umów dotyczących realizacji  budżetu  2022r  

i wcześniejszych wg WPF. 

3. W ramach zadań inwestycyjnych planuje się ujęcie w oparciu o uzyskane dofinansowanie  

z różnych źródeł następujących projektów  inwestycyjnych : 

- ”Przebudowa ulicy Rolnej w Lubaszu” – nakłady na projekt, jak już wspomniano ustalone 

zostały po przeprowadzonym w 2022 roku postępowaniu przetargowym,  

- „ Rozbudowa SUW Sokołowo i sieci wodociągowej w m. Lubasz i m. Jędrzejewo”, 

- „Modernizacja i budowa boisk  sportowych w Lubaszu i Miłkowie”, 

- „Poprawa usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu, 

Prusinowie i Jędrzejewie” (projekt obejmuje likwidację barier architektonicznych w Urzędzie 

Gminy, poprawę warunków do rekreacji w Prusinowie, budowę ścieżki pieszej w 

Jędrzejewie),  

- „Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Dębe i Krucz oraz przebudowa sieci 

wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie”, 

-„ Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Krucz i Kruteczek”. 

4. W ramach pozostałych wydatków  należy założyć m.in.: 

1) działania na rzecz poprawy efektywności energetycznej oświetlenia ulicznego oraz                     

w budynkach oświatowych, 

2) niewielkie projekty dotyczące placówek oświatowych.  

5. Finansowanie sołectw w 2023r. odbywać się będzie na niezmienionych zasadach, tj. 

poprzez  Fundusz Sołecki po uwzględnieniu, że wszystkie wsie sołeckie złożyły kompletne 

wnioski do Wójta Gminy oraz  ze  środków pochodzących  z zagospodarowania mienia 

przekazanego w użytkowanie statutami wsi. 

6. Po stronie wydatków uwzględnione będą wszystkie zmiany dot. realizacji zadań przez 

gminę, wywołane zmianami przepisów prawa wprowadzonymi  w bieżącym roku. 

7. Zakłada się emisje obligacji komunalnych  na pokrycie deficytu, ewentualnie spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań”. 



 

Do projektu założeń  do budżetu na 2023r  uwag nie zgłoszono. Założenia do projektu budżetu 

na 2023 rok przyjęto jednogłośnie 13 za, 2 nieobecnych. 

Głosowano w sprawie przyjęcia założeń do projektu budżetu na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Na potrzeby opracowania projektu budżetu na 2023 rok proponuje się przyjąć, że na terenie 

naszej gminy nastąpi wzrost stawek  podatków i opłat lokalnych średnio o ok.10 %, w oparciu 

o przygotowane stawki w projektach uchwał.  

 

PRZERWA. 

 

Wznowienie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 03 listopada br. i dlatego po uzgodnieniach projekty te zostały 

przedstawione przez Przewodniczącą Rady Gminy- Żanetę Andrzejewską z wyjątkiem  

uchwał budżetowych, które przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

ad 1) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/368/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Wójt Gminy Marcin Filoda zwrócił się z prośbą do radnych z propozycją o nieco niższą 

podwyżkę stawki podatku od budynków związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej powierzchni użytkowej. Zaproponowana  stawka w projekcie 

uchwały wynosiła 26,30 zł. Po spotkaniu z przedsiębiorcami zainteresowani wnieśli 

propozycję o zmianę stawki. Wójt przekazał propozycje przedsiębiorców i powiedział by  

jeszcze raz przedyskutować stawkę i w miarę możliwości przychylić się do wniosku 

przedsiębiorców. 

Zaproponowano następujące stawki: 

Żaneta Andrzejewska – radna – stawka 25,80 zł, 

Estera Nobik – radna – stawka 26,00 zł, 

Monika Golik – radna – podwyższyć stawkę o 5 % inflacji. 

Radni przegłosowali stawkę 25,80 zł,  wynik głosowania 8 radnych za. 

Zaproponowana stawka to 25,80 zł. Zmiana w uchwale w par. 1 pkt. 1 b. 

Wobec zmiany stawki w uchwale Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach.  

Do projektu uchwały więcej uwag nie zgłoszono. 

 

PRZERWA. 

 

Wznowienie obrad. 

 

Głosowano w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Andrzej 



Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał 

Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Golik  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymujących 

1, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/369/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) opłaty miejscowej 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie opłaty miejscowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/370/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2023 roku na terenie 

gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2023 

roku na terenie gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/371/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  

Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, przeciw 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/372/22 stanowi załącznik do protokołu 

 

ad 6) uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi 

na nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjne - wypoczynkowe 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za zagospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej 



nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjne - wypoczynkowe.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  Andrzej 

Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał 

Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Paweł Dobosz  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, przeciw 1, 

nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/373/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

AD 3. Przedstawienia projektów uchwał w sprawie: 

 

ad 1) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia 

zwrotu rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów przewozu do 

placówek oświatowych 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą 

do ustalenia zwrotu rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów 

przewozu do placówek oświatowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLV/374/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 



ad 2) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu 

 

Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy – Renata Fąferek.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - 

Trzcianeckiemu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

 

Uchwała nr XLV/375/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) zmian w uchwale budżetowej na 2022r 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

ulegają zmiany w zakresie: 

I. DOCHODY  

1. zwiększenie dochodów z tytułu:  

a) dz.853 rozdz.85395 par. 2180  

środki na wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych GOK  -                              2.333,99 

zł(dodatki 2.288,22 zł x 2% obsługa 45,77 zł) –środki COVID-19  

b) dz.853 rozdz.85395 par.0970 -                                                                        1.740.000,00 zł 

dochody ze sprzedaży (dystrybucji) węgla przez gminę  

c) dz.754 rozdz.75412 par.2440 -                                                                             39.600,00 zł 

umowa nr DFS-V.7211.276.2022 z dnia 31.10.2022r. na powierzenie realizacji zadań z 

Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej –Fundusz 

Sprawiedliwości (nabycie wyposażenia i sprzętu ratownictwa dla jednostek OSP Lubasz 

 i OSP Krucz) – dotacja celowa (wkład własny w kwocie 400 zł zabezpieczono w par.4210  

w wydat.bieżących zakup mater.i wypos.)  

d) dz.921 rozdz.92109 par.0750 -                                                                               162,60 zł  

dochody z wynajmu świetlicy Sławno  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                       R A Z E M : 1.782.096,59 zł  

II. WYDATKI  



1.Zwiększenia  

a) dz.853 rozdz.85395 par. 4430  

wypłata dodatków dla podmiotów wrażliwych GOK -                                        2.288,22 zł  

(dodatki 2.288,22 zł x 2% obsługa 45,77 zł) –środki COVID-19  

b) dz.853 rozdz.85395 par.4010,4110,4120 -                                                           45,77 zł  

2% obsługi podm.wrażl.GOK  

c) dz.853 rozdz.85395 par. 4210, 4300 -                                                        1.679.900,00 zł  

zapłata za węgiel oraz koszty dystrybucji  

d) dz.750 rozdz.75023 par. 4010,4210 -                                                             20.100,00 zł  

obsługa dystrybucji 

e) dz.600 rozdz.60016 par.6050 -                                                                       40.000,00 zł 

inwest.”Budowa (przebudowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych  

o szer.4 m oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb Goraj FOGR 

f) dz.754 rozdz.75412 par.4210 -                                                                       39.600,00 zł 

realizacji zadań z Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

 Postpenitencjarnej –Fundusz Sprawiedliwości (nabycie wyposażenia  

i sprzętu ratownictwa dla jednostek OSP Lubasz i OSP Krucz) – 

 dotacja celowa (wkład własny w kwocie 400 zł zabezpieczono w par.4210  

w wydat.bieżących OSP zakup mater.i wypos.) 

g) dz.921 rozdz.92109 par.2480 -                                                                               412,60 zł 

dotacja dla GOK 

h) dz.700 rozdz.70007 par.4110 -                                                                                511,00 zł 

skł. ZUS przeglądy budynków 

i) wydatki oświatowe -                                                                                            95.000,00 zł 

j) dz.600 rozdz.60016 par.4170 -                                                                               2.500,00 zł  

um.zlec. -drogi gminne  

k) dz.757 rozdz.75702 par.8110 -                                                                             30.000,00 zł  

obsługa długu -odsetki od kredytów, pożyczek, obligacji  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

                                                                                                        R A Z E M : 1.910.357,59 zł  

2. Zmniejszenia  

a) dz.921 rozdz.92195 par.4210 -                                                                            250,00 zł  

zakup wypos.i mater.(nagrody soł.)  

b) dz.700 rozdz.70007 par.4210 -                                                                            511,00 zł  

zakup mater.i wypos.b.kom.  

c) dz.900 rozdz.90015 par.4260 -                                                                         50.000,00 zł  

energia oświetl.uliczne  

d) dz.700 rozdz.70007 par.4270 -                                                                         20.000,00 zł  

remonty b.komun.  

e) dz.754 rozdz.75412 par.3030 -                                                                         10.000,00 zł  

ekwiwalenty OSP  

f) dz.754 rozdz.75421 par.3110 -                                                                          15.000,00 zł  

świadczenia społ. (śr.włas.zakwater.Ukraina)  

g) dz.754 rozdz.75415 par.6050-                                                                          22.500,00 zł  

inwest:.„Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu, na  

potrzeby ratownictwa wodnego„  

h) dz.754 rozdz.75415 par.6050 -                                                                   10.000,00 zł  

inwest:"Zakup pomostów pływających"  

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------  

                                                                                                       RAZEM: 128.261,00 zł 



W załączniku majątkowym zmieniono nazwę zadania: „Wykonanie podjazdu z kostki brukowej 

do budynku Warsztatów Terapii Zajęciowej Stowarzyszenia na Rzecz Osób Psychicznie Chorych 

i Niepełnosprawnych Intelektualnie EMPATIA w Gębicach” na: „Dofinansowanie budowy 

podjazdu do budynku Warsztatów Terapii Zajęciowej Stowarzyszenia na Rzecz Osób Psychicznie 

Chorych i Niepełnosprawnych Intelektualnie EMPATIA w Gębicach”, dostosowując do nazwy 

zawartej w budżecie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz nazwy zawartej w uchwale 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu.  

Kwotę 8,14 zł z tytułu narosłych odsetek z 2021r. od środków RFIL zadania inwestycyjnego 

pn.”Rozbudowa SUW w Sokołowie i sieci wodociągowej w m. Lubasz i Jędrzejewo”  

w uzgodnieniu z RIO przenosi się z par.6100 do par.6050.  

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

 

Uchwała nr XLV/376/22 stanowi załącznik do protokołu 

 

ad 4) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych  

w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości zawartych w budżecie 

gminy, po wprowadzonych zmianach w uchwale budżetowej na 2022 rok.  

Plan dochodów od ostatniej zmiany prognozy uległ zwiększeniu o kwotę 2.284.157,21 zł 

(dochody wzrosły m.in. z tytułu sprzedaży węgla, dotacji celowych).  

Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień 8 listopada 2022r. ukształtował 

się na poziomie 53.270.513,09 zł, w tym dochody bieżące 51.612.506,37 zł i dochody 

majątkowe 1.658.006,72 zł.  

Pozostała kwota, tj.640.000,00 zł z dodatkowego PIT dla gmin na sesji w dniu 18.10.2022r 

przeznaczona została na przelewy z lokat („994”), a w roku 2023 kwota ta zwiększa 

nadwyżkę z lat ubiegłych (poz.4.2), a tym samym przychody i wynik i jednocześnie wydatki 

budżetu, którą w uzgodnieniu RIO przenosi się do POZ.4.3, a więc wolnych środków,  

o których mowa w art.217 ust.2 pkt 6 ustawy o f.p. 



Po stronie wydatków plan zwiększył się o kwotę 2.284.157,21 zł i po zmianach wynosi 

58.035.148,88 zł (wydatki bieżące - 50.981.074,17 zł, wydatki majątkowe - 7.054.074,71 zł).  

W wykazie przedsięwzięć bieżących sprostowano limit na rok 2023 zadania „Opracowanie 

planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 116/5 położonej we wsi 

Kruteczek- o kwotę 6.750,00 zł, limit zobowiązań 13.500,00 zł.  

Do wykazu przedsięwzięć majątkowych dodano przedsięwzięcie pn.„Zakup pomostów 

pływających" z nakładami łącznymi w kwocie 30.000,00 zł na lata 2022 i 2023 po 

15.000,00zł w każdym roku i limitem zobowiązań 30.000,00 zł.  

Uaktualniono przedsięwzięcie pn.„Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu na 

potrzeby ratownictwa wodnego” przeznaczając w roku 2022 kwotę 2.500,00 zł na 

opracowanie koncepcji Slipu i w roku 2023 kwotę 17.000,00 zł na pozostałe opracowania 

dokumentacyjne.  

Łączne nakłady wynoszą po zmianach 69.559,40 zł,  limit na rok 2022 -52.500,00 zł oraz 

limit na 2023 - 17.000,00 zł. Limit zobowiązań - 69.500,00 zł.  

Ponadto o kwotę 30.000,00 zł zwiększono odsetki od długu. O kwotę 31.560,00 zł 

zwiększono wydatki majątkowe roku 2023, umniejszając jednocześnie wydatki bieżące  

o tę samą kwotę. 

   

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  

Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 12 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 2. 

 

Uchwała nr XLV/376/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 4. Wolne głosy. 

 

 

BRAK 

 

 



Ad 5. Zakończenie obrad XLV sesji. 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady XLV sesji 

Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:55. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                    Żaneta Andrzejewska 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


